

## 对话

## FRAME 1

- |   |                               |   |
|---|-------------------------------|---|
| 1 | A: 我很喜欢这张中国画儿。<br>有山、有水, 很好看。 | I like this Chinese painting very much. It has mountains and streams, and is very pretty. |
| 2 | B: 你喜欢画画儿吗?                   | Do you like to paint (pictures)?  |
| 3 | A: 我很喜欢画画儿, 也喜欢看画儿。你呢?        | I like to paint (pictures) very much; I also like to look at pictures. How about you?     |
| 4 | B: 我爱看画儿, 可是不会画画儿。            | I am fond of looking at pictures but I cannot paint (pictures).                           |

## FRAME 2

- |   |                            |  |
|---|----------------------------|--|
| 5 | A: 你们这里有没有中国菜的食谱?          | Do you have Chinese cookbooks (here)?  |
| 6 | C: 有。有中文的, 也有英文的。都是三块八毛一本。 | Yes, we do. We have cookbooks in the Chinese language and also in English. They are all \$3.80 a copy. |
| 7 | A: 我要一本英文的送给我母亲, 因为她很喜欢作饭。 | I want an English (language) copy to give to my mother, because she likes to cook very much.           |
| 8 | B: 我也买一本送给我太太。她也很爱作饭。      | I'll also buy a copy to give to my wife. She is also very fond of cooking.                             |

## FRAME 3

- |    |                              |  |
|----|------------------------------|--|
| 9  | A: 这家商店(铺子)有很多中国服装跟布鞋。       | This store has a lot of Chinese clothing, and Chinese cotton shoes.  |
| 10 | B: 我想买一双布鞋送给我爱人。不想买衣服。因为太麻烦。 | I intend to buy a pair of cotton shoes to give to my wife. I don't intend to buy clothes because that is too much trouble. |

## FRAME 4

- |    |                                 |  |
|----|---------------------------------|--|
| 11 | A: 我父亲很能喝酒, 我要买几瓶中国酒送给他。        | My father can really drink (hold his liquor well). I want to buy several bottles of Chinese alcoholic drinks to give to him. |
| 12 | B: 你想买什么酒?                      | What kind of alcoholic drink do you intend to buy.   |
| 13 | A: 啤酒。                          | Beer.  |
| 14 | B: 听说中国啤酒很有名。我买七瓶。五瓶给我父母, 自己两瓶。 | I have heard (it said) that Chinese beer is very famous. I'll buy seven bottles: five for my parents and two for myself.     |